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Z A P I S N I K sa jedanaeste sjednice  

                 Ustavnog odbora 

Održane dana 23. novembra 2021. godine  

  

Sjednica je počela u 12:00 časova. 

Sjednicom je predsjedavala Simonida Kordić, predsjednica Odbora.  

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Vladimir Martinović, Dragan Ivanović, 

Andrija Popović, Luidj Škrelja, Vesna Pavićević, Suada Zoronjić, Jovanka 

Laličić, Danijel Živković, Momo Koprivica mijenja Borisa Bogdanovića, Jelena 

Božović mijenja Milana Kneževića i Vladan Raičević mijenja Branka Radulovića. 

Predsjednica Odbora upoznala je sve prisutne da je na Trećoj sjednici Drugog 

redovnog zasijedanja, dana 19. novembra 2021. godine razriješen član Ustavnog 

odbora Branko Radulović, a izabrana Jovanka Bogavac. 

  

             Za sjednicu je predložen sledeći : 

 

                                              D n e v n i   r e d: 

 

 1.Primjena Ustava Crne Gore na institut prestanka funkcije sudije Ustavnog 

suda Crne Gore,   

2.Tekuća pitanja. 

 

        Predloženi Dnevni red je usvojen sa 7 glasova „za“ i 5 „uzdržanih“. 

  

              Prije prelsaka na prvu tačku Dnevnog reda, poslanica Jovanka Laličić, je 

postavila pitanje predsjednici Odbora – koja je svrha i smisao ove sjednice?  

             Predsjednica Odbora, je istakla da Ustavni sud funkcioniše na granici 

legaliteta i legitimiteta, te da iz tih razloga Ustavni odbor preduzima ovlašćenja iz 

svoje nadležnosti.  

             Poslanik Vladimir Martinović, je naveo da je on jedan od onih poslanika 

koji je tražio sazivanje sjednice sa predmetnim Dnevnim redom. Ovo iz razloga 
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što sudije Ustavnog suda bira Skupština Crne Gore, a ustavnom odredbom člana 

11  propisano je da je vlast ograničena Ustavom i zakonom, te da odnos vlasti 

počiva na ravnoteži i međusobnoj kontroli. 

 

1.Primjena Ustava Crne Gore na institut prestanka funkcije sudije Ustavnog 

suda Crne Gore,   

             Predsjednica Odbora, Simonida Kordić, je prisutne poslanike upoznala sa 

trenutnom situacijom u Ustavnom sudu Crne Gore. Ukratko je navela da taj sud 

po Ustavu ima sedam sudija, a da je dvoje sudija otišlo u penziju. Trenutno u 

Ustavnom sudu radi pet sudija.  S obzirom da je Ustavni odbor, kao nadležni odbor 

za predlaganje sudija Ustavnog suda, u saznanju da je sudija tog suda Dragoljub 

Drašković ispunio uslove za starosnu penziju, a da Ustavni sud Crne Gore nije 

obavijestio Skupštinu Crne Gore, kao predlagača, šest mjeseci prije ispunjenjenja 

uslova za ostvarivanje prava na starosnu penziju i time postupio suprotno 

odredbama člana 7 stav 2 Zakona o Ustavnom sudu Crne Gore, uputila dopis 

Ustavnom sudu Crne Gore i zamolila predsjednika tog suda da što hitnije postupi 

u skladu sa Zakonom o Ustavnom sudu Crne Gore. 

            Odgovor na predmetni dopis je izostao. 

            Predsjednica Odbora je pročitala dopis Ustavnog suda Crne Gore upućen 

predsjedniku Skupštine Crne Gore od 1. novembra 2021. godine. 

            Poslanik Andrija Popović je istakao da je država u vd stanju. Smatra da 

treba primijeniti član 154 Ustava Crne Gore. Mišljenja je da sudije Ustavnog suda 

treba da se biraju doživotno. Apeluje da parlamentarna većina nađe rješenje za 

dvotrećinski izbor sudija Ustavnog suda Crne Gore.  

           Poslanik Vladimir Martinović je naveo da je po njegovom mišljenju sudija 

Dragoljub Drašković trebao biti penzionisan 1. oktobra 2021. godine, shodno 

članu 154 Ustava Crne Gore, kao i na osnovu Zakona o penzijsko i invalidskom 

osiguranju. Činjenicom da sudija Dragoljub Drašković nije penzionisan Ustavni 

sud je prekršio Ustav jer nijesu ispoštovali odredbu člana 7 stav 2 Zakona o 

Ustavnom sudu Crne Gore, tj. obavijestili Skupštinu Crne Gore, kao predlagača, 

šest mjeseci prije ispunjenja uslova za ostvarivanje prava na starosnu penziju. 

Istakao je, da iako je Ustavni sud većinom glasova odlučio da sudija Dragoljub 

Drašković ispunjava uslove za starosnu penziju 1.1.2022. godine kako je glasalo 

troje sudija tog suda, Ustavni sud je morao da obavijesti Skupštinu 1. jula 2021. 
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godine, shodno Zakonu o Ustavnom sudu Crne Gore. Takođe je naveo da sudija 

Dragoljub Drašković nije smio glasati na sjednici Ustavnog suda o sebi. 

               Poslanik Danijel Živković, je istakao da sudije Ustavnog suda se biraju 

2/3 u prvom, ili 3/5 u drugom krugu. Rekao je da ne vidi izlaz iz ove situacije osim 

dijaloga vlasti i opozicije.  

              Poslanik Momo Koprivica u svom izlaganju je istakao da je javni dijalog 

rješenje za mnoge situacije, a da su brojne institucije u vd stanju. Naveo je da je 

članom 154 Ustava Crne Gore propisano da sudiji Ustavnog suda prestaje funkcija 

prije isteka vremena na koje je izabran, između ostalog kad ispuni uslove za 

starosnu penziju. Ova norma je imperativnog karaktera i neposredno je 

primjenljiva. Uslovi za penzionisanje su definisani Zakonom o penzijsko i 

invalidskom osiguranju, a ne Zakonom o radu. Istakao je da se Zakonom o radu 

ne mogu derogirati ustavne odredbe, da su  radni odnos i javna funkcija različite 

stvari, te da se javna funkcije ne stiče ugovorim o radu, niti na njemu počiva. 

Takođe je istakao da se 27. januara 2020. godine u Ustavnom sudu desio pravni 

skandal – kada je izabrana sudija Desanka Lopičić kao predsjedavajući sudija 

Ustavnog suda, a u novembru mjesecu sam Ustavni sud donio je odluku da je ta 

odluka neustavna. Sve ovo po njegovom mišljenju govori da se ne poštuje Ustav 

Crne Gore kako bi se sačuvala funkcija. Trenutno najveći problem Ustavnog suda 

je što on funkcioniše, donosi odluke, koje su nezakonite, jer radi u nezakonitom 

sastavu.  

            Poslanica Vesna Pavićević, istakla je da član 17 Zakona o penzijsko i 

invaidskom osiguranju je diskriminisao žene. 

           Poslanik Momo Koprivica je predložio da Ustavni odbor održi 

Konsultativno saslušanje predsjednika Ustavnog suda Crne Gore Budimira 

Šćepanovića na temu: „Poštovanje ustavnih i zakonskih obaveza od strane 

Ustavnog suda Crne Gore“ . 

           Predsjednica Odbora, Simonida Kordić, stavila je na glasanje predlog za 

Konsulatativno saslušanje Predsjednika Ustavnog suda Crne Gore sa navedenom 

temom: 

           “ZA” - 7 

          “PROTIV “ - 4 

          “UZDRŽANI” – 1 

            Konstatuje se da je predlog usvojen. 
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            Termin održavanja sjednice na kojoj će biti održano Konsultativno 

saslušanje biće naknadno određen. 

 2.Tekuća pitanja, 

     Tekućih pitanja nije bilo. 

 

            

Sjednica je završena u 15:15 časova.   

  

SEKRETARKA ODBORA                      PREDSJEDNICA ODBORA   

Dragana Vukčević                                                               Simonida Kordić                                                                                                               

 

                                                                                   

  

                                                                                     

  

  


